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متن پرسش

سلام: این که میگوم کارهای انسان هم به اختیار خود او است و هم قضا و قدر الهی دخالت دارد،

به این معنی که خدا اراده فرموده و مقدّر کرده که بشر سرنوشت خود را تعن کند. بشر مختار و آزاد

آفریده شده، یعنی به او عقل و فکر و اراده داده شده است اما می ماند موضوع سحر که در آن اختیار

خود بشر نیست بلکه از جانب شخص دوم سرنوشت دیگری برایش رغم می خورد یعنی نتیجه اعمال

و اختیار خود شخص نیست. آیا می توان گفت بله این همان قضا و قدر الهی است که سرنوشت

شخص را رغم می زند؟ در صورتیکه شخص اطلاع پیدا کند وظیفه او چیست؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم: بحمداالله این موضوع نیز در کتاب «جایگاه جنّ و شیطان و جادوگر» بحث

شده مبنی بر آنکه ساحران آنچنان مختار نیستند که در سرنوشت ما تأثیر بگذارند، مگر آنکه ما

خودمان زمینهی تأثیر کار آنها را با ضعف عقیده فراهم کنیم. موفق باشید


